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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 16 september 2013 

 

Ledamöter  

Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Harry Wikner PRO Hökarängen 

  

Tjänstgörande ersättare  

Berit Johansson PRO Tallkrogen/Gubbängen 

Christina Johansson SPF Farsta 

  

Ersättare  

Börje Törngren PRO Sköndal 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

  

Förhinder  

Lilian Falkbäck, ledamot PRO Farsta strand 

Kerstin Holmgren, ledamot SPF Sköndal 

Sonja Wenström, ersättare SPF Sköndal 

  

  

Tjänstemän  

Päivi Kabran avdelningschef 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Val av justerare och tid för justering 

Till justerare utsågs ordföranden Inger Sjöberg och vice 

ordföranden Stig Åström. Justering sker onsdag 18 september. 

 

§ 3  Anmälan av protokoll från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 19 augusti 2013 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet den /datum 

månad/ 2013 

Ärende nr 2: Anlägg en boulebana i Vackra Nannas park i 

Sköndal – svar på medborgarförslag 

Börje Törngren menade – och fick medhåll från övriga i rådet – 

att tjänsteutlåtandet tyder på att förvaltningen inte vet hur man 

spelar boule. Att hänvisa boulespelare till en gång- och cykelbana 

fungerar inte. Dels krävs en sarg och ett speciellt underlag, dels 

innebär det en olycksrisk om det kastas järnklot som väger ett par 

kilo där andra personer ska passera till fots och på cykel. Om 

förvaltningens förslag till svar blir prejudicerande innebär det att 

det aldrig kommer att behöva anläggas boulebanor i Farsta. 

 

Rådet föreslog att förvaltningen istället undersöker om det går att 

samarbeta med stiftelsen Stora Sköndal så att även allmänheten 

kan få använda deras boulebana i närheten av handikappbadet 

inne på stiftelsens område. 

 

Ärende nr 4: Inrätta en motionssstig i Majroskogen – svar på 

skrivelse från (S), (MP) och (V) 

Rådet tyckte att detta var ett alldeles utmärkt förslag. 

 

Ärende nr 5: Tillgänglighetsanpassning av Farstastrandsbadet 

Rådet tyckte att även detta var ett mycket bra förslag, och 

hoppades att det kommer att innebära att badplatsen städas bättre 

framöver. Men något behöver göras åt gässen, och det skulle 

också behövas en stor skylt om hundförbud både här och vid 
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Hökarängsbadet, där hundägare enligt rådet har för vana att 

olovandes bada med sina djur. 

 

Ärende nr 7: Stängning av mötesplats 49:an i Fagersjö 

Rådet menade att det bara blir sämre och sämre med all 

verksamhet i Fagersjö – snart stängs hela stadsdelen. Nämnden 

bör återremittera ärendet så att förvaltningen kan ta reda på vad 

som kan ordnas i Fagersjö för de som behöver aktiviteter och 

som har svårt att ta sig till Tuben i centrala Farsta. Kan man till 

exempel samla både senior- och ungdomsverksamhet i lokalen? 

Och behöver man kanske informera mer på andra språk om den 

verksamhet som finns, med tanke på äldre invånare från 

utomnordiska länder? 

 

Avdelningschef Päivi Kabran berättade vad förvaltningen redan 

har gjort i form av personalförstärkning och annat för att locka 

fler besökare till 49:an. Ändå har det fortfarande bara varit en 

handfull besökare, utom på fredagarna när cirka 15-20 personer 

kommer för att spela bingo. Förvaltningen har också resonerat 

med besökarna om verksamhet på Tuben, och inte fått några 

synpunkter på att det skulle vara besvärligt att ta sig dit. 

 

Ärende nr 10: Översyn och införande av ett nytt ersättnings-

system inom hemtjänsten – svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet har redan tidigare ställt sig positiv till förslaget, och hade 

inga synpunkter på förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 11: Översyn och förslag till ny ersättningsmodell för 

vård- och omsorgsboenden  – svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet har redan tidigare ställt sig positiv till förslaget, och hade 

inga synpunkter på förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 12: Reviderade riktlinjer för riksfärdtjänst  – svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter på förslaget eller på förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
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Ärende nr 16: Rapportering till Inspektionen för vård och 

omsorg av ej verkställda beslut under kvartal 2 2013 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Ny boulebana i Hökarängen 

På rådets tidigare fråga om en ny plats för boulebanan i 

Hökarängen svarade Päivi Kabran att kommunala bostadsbolaget 

Stockholmshem gärna vill anlägga en boulebana på sin mark. 

Den lokala hyresgästföreningen har dock har sagt nej till en bana 

på en yta bakom ICA i centrum – rent generellt vill hyresgästerna 

inte gärna ha en boulebana i närheten av bostäder. Möjligheten 

att anlägga en bana på torget undersöks också, genom kontakter 

med trafikkontoret som ansvarar för den ytan.  

 

Förstärkt kvalitetsuppföljning inom äldreomsorgen 

Staden gör en satsning i projektform på att utveckla kvaliteten i 

särskilda boenden genom förstärkt kvalitetsuppföljning. Alla 

stadsdelsförvaltningar deltar i projektet med en observatör var. 

Observatörerna kommer parvis att göra tvådagarsbesök vid alla 

boenden – både kommunala, privata och entreprenader – för att 

studera dels personalens förhållningssätt gentemot de boende, 

dels hur arbetet utförs rent praktiskt. Inga studier kommer att 

göras utan ett godkännande från de äldre som berörs. 

 

Dessa besök kommer att ske utöver verksamhets- och avtalsupp-

följningarna, och även utöver uppföljningar på individnivå. Det 

är alltså en uppföljning vid sidan om de andra. Enhetscheferna 

kommer att få skriftliga rapporter. Projektet kommer i ett första 

steg att pågå i ett år, och kan senare komma att utvidgas till 

hemtjänsten. 

 

Harry Wikner tyckte att detta lät bra och undrade om råden 

kommer att få samlade rapporter om projektet. Han föreslog 

också att exempelvis kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 

skulle kunna utse en mindre grupp som kunde få en mer ingående 

rapportering från projektet. 
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Balanslistan – kommande möten 

På förslag från Päivi bestämde rådet att mötet den 14 oktober 

förlängs till klockan 12.00 så att man hinner med både temat om 

biståndsbedömningar och information om verksamhetsplanen för 

2014, inför nämndens planeringsdag den 22 oktober. 

 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och medicinskt 

ansvarig för rehabilitering (MAR) medverkar vid mötet den 9 

december och berättar då bland annat om förebyggande arbete. 

 

En uppdaterad balanslista bifogas protokollet – se bilaga. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Christina Johansson tog upp problemet med social oro vid 

trappan upp till Molkomsbacken i centrala Farsta. Berit 

Johansson påpekade att det har blivit lugnare sedan föreningen 

Bästa Svängen satt upp en stuga vid Centrumkyrkan. 

 

Sven Engström efterlyste ett svar från trafik- och renhållnings-

nämnden på rådets skrivelse den 3 juni med krav på upprustning 

av parkbänkar och fler cykelställ i Farsta Centrum. Förvaltningen 

lovade kontakta trafikkontoret och ta reda på varför svaret dröjer. 

 

Harry Wikner tog upp SL:s minibussar som trafikerar vissa 

kortare sträckor under begränsade tider av dagen. Enligt SL 

samverkar de med stadsdelsförvaltningarna när det gäller 

placeringen av busskurer på dessa lokala rutter. Harry föreslog, 

med instämmande av övriga i rådet, att stadsdelsnämnden borde 

agera för att SL också ska involvera de lokala pensionärsråden i 

planeringen av busskurerna, och även när det gäller tidtabeller 

och linjesträckningar. Råden skulle exempelvis kunna bilda en 

referensgrupp som SL kan samarbeta med. 

 

§ 7  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


